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Protokół Nr XLVIII/06 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 26 kwietnia 2006 roku o godzinie 17.00 
 
 

 
Obrady rozpocz�to w dniu 26 kwietnia 2006 roku o godzinie 17.00. 
Obrady zako�czono w dniu 26 kwietnia 2006 roku o godzinie 20.30.  
W XLVIII sesji Rady Miejskiej udział wzi�ło 14 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempi� – Dorota Krystyna Lew, 
• Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� – Jan Marciniak, 
• Skarbnik Gminy Czempi� – Agata Cichocka – Augustyniak, 
• Zast�pca Skarbnika Gminy Czempi� – Agnieszka Krupa, 
• Radca Prawny – Ewa Ksi��kiewicz, 
• Kierownik Posterunku Policji w Czempiniu – Dariusz Piotrowski,  
• Radny Powiatu Ko�cia�skiego – Karol Malicki, 
• Kierownicy Referatów Urz�du Gminy w Czempiniu, 
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Przewodnicz�cy Zarz�du Osiedla w Czempiniu, 
• dziennikarze, 
• mieszka�cy gminy Czempi�. 

 
Do punktu 2 porz�dku obrad: 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak poinformował, �e 
podczas XLVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu nie zostanie zło�ona Informacja 
Dyrektora z działalno�ci O�rodka Wspierania Małej Przedsi�biorczo�ci  w Ko�cianie, wobec 
czego porz�dek obrad XLVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu przedstawiał si� w sposób 
nast�puj�cy: 

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porz�dku obrad. 
3. Przyj�cie protokołu XLVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Dyrektora z działalno�ci O�rodka Wspierania Małej Przedsi�biorczo�ci  
   w Ko�cianie – nie odb�dzie si�.    
6. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania bud�etu gminy Czempi� za rok 2005: 

a) przedstawienie sprawozdania z wykonania bud�etu Gminy Czempi� za 2005 
rok; 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                      
o sprawozdaniu z wykonania bud�etu Gminy Czempi� za 2005 rok; 

c) wysłuchanie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu na temat 
wykonania bud�etu Gminy Czempi� za 2005 rok; 

d) zło�enie przez Komisj� Rewizyjn� Rady Miejskiej w Czempiniu wniosku               
w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy Czempi� z tytułu wykonania 
bud�etu Gminy Czempi� za 2005 rok; 

e) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                       
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie 
absolutorium dla Burmistrza Gminy Czempi� z tytułu wykonania bud�etu 
Gminy Czempi� za 2005 rok; 
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f) dyskusja – ocena wykonania bud�etu Gminy Czempi� za 2005 rok; 
g) podj�cie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania bud�etu 

Gminy Czempi� za rok 2005 oraz udzielenia Burmistrzowi Gminy Czempi� 
absolutorium z tytułu wykonania bud�etu Gminy Czempi� za rok 2005.  

7. Sprawozdanie z działalno�ci Burmistrza Gminy Czempi� w okresie mi�dzysesyjnym.  
8. Sprawozdanie z działalno�ci Przewodnicz�cego Rady Miejskiej z działalno�ci                 

w okresie mi�dzysesyjnym.  
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
10. Wolne głosy i wnioski.  
11. Zako�czenie sesji.  
 

Do punktu 3 porz�dku obrad:  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak w dniu 26 kwietnia 2006 
roku o godzinie 17.00 otworzył XLVIII sesj� Rady Miejskiej i po powitaniu go�ci oraz 
radnych o�wiadczył, i� zgodnie z list� obecno�ci, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynosz�cego 15 osób stanowi quorum 
pozwalaj�ce na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecno�ci radnych stanowi zał�cznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Na wniosek Przewodnicz�cego Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesława Ratajczaka 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 14 radnych – jednogło�nie na sekretarza 
obrad wybrała radn� Renat� Kisilewicz – Plackowsk�.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak poinformował 
zebranych, �e protokół z XLVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu został przez niego 
przeczytany i nie wnosi uwag do jego tre�ci.  
 
Radna Renata Kisilewicz - Plackowska nadzoruj�ca sporz�dzenie protokołu z XLVII 
sesji Rady Miejskiej poinformowała, �e zapoznała si� z jego tre�ci�, która zgodna jest              
z przebiegiem sesji i wniosła o przyj�cie go bez odczytania.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 14 radnych jednogło�nie przyj�ła 
protokół z XLVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 

Do punktu 4 porz�dku obrad: 
 
Interpelacje i zapytania zgłosił radny Włodzimierz Habernik w sprawie przystanku 
autobusowego – szkolnego we wsi Borówko Nowe, który szpeci swoim wygl�dem, poniewa� 
jest przy samej drodze powiatowej, brakuje mu równie� zadaszenia.  
 
Do punktu 5a porz�dku obrad: 
 
Przedstawienia sprawozdania z wykonania bud�etu gminy za rok 2005 dokonała Skarbnik 
Gminy Czempi� Agata Cichocka – Augustyniak.  
Do przedstawionego sprawozdania uwag nie wniesiono.  
Sprawozdanie z wykonania bud�etu stanowi zał�cznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 5 b porz�dku obrad: 
 
Przedstawienia opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu                     
z wykonania bud�etu gminy za 2005 rok dokonała Zast�pca Skarbnika Gminy Czempi� 
Agnieszka Krupa. 
Do przedstawionej opinii uwag nie wniesiono.  
Opinia stanowi zł�cznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 5 c porz�dku obrad: 
 
Opini� Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu na temat wykonania bud�etu gminy 
za rok 2005 przedstawił Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej radny Przemysław Sztukowski.  
Do przedstawionej opinii uwag nie wniesiono.  
Opinia stanowi zał�cznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 5 d porz�dku obrad: 
 
Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie absolutorium dla 
Burmistrza Gminy Czempi� z tytułu wykonania bud�etu gminy za rok 2005 przedstawił 
Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej radny Przemysław Sztukowski.  
Wniosek stanowi zał�cznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 5 e porz�dku obrad: 
 
Opini� Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Czempiniu w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy Czempi� z tytułu 
wykonania bud�etu gminy za rok 2005 przedstawił Przewodnicz�cy Rady Miejskiej                      
w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak.  
Opinia stanowi zał�cznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 5 f porz�dku obrad: 
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała na nieprawidłowo�ci, które 
zostały zawarte w opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania bud�etu gminy 
Czempi� za 2005 rok: 

� w punkcie I. 4 „Informacja o zmianach w stanie mienia komunalnego – brak” – 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e nie jest prawd�, i� 
Komisja Rewizyjna nie otrzymała takiej informacji, poniewa� pismem nr 0063-
1/28/06 z dnia 9 lutego 2006 roku Komisja Rewizyjna wyst�piła do Burmistrza 
Gminy Czempi� o przygotowanie informacji o stanie mienia komunalnego za rok 
2005 według zał�czonego opracowania, które Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej 
przywiózł ze szkolenia. Dorota Krystyna Lew wskazała, �e stosownym pismem                 
z dnia 22 lutego 2006 roku udzieliła odpowiedzi, i� informacja o stanie mienia 
komunalnego za okres od 1 listopada 2004 do 21 pa�dziernika 2005 roku została 
doł�czona do projektu bud�etu gminy na rok 2006 i została ona sporz�dzona                   
w oparciu o przepisy: wówczas art. 120 ustawy o finansach publicznych, obecnie art. 
125 tej�e ustawy oraz postanowieniami uchwały Nr XXII/189/04 Rady Miejskiej             
w Czempiniu z dnia 28 czerwca 2004 roku. Dorota Krystyna Lew wskazała, �e 
obecne przepisy prawa nie przewiduj� uszczegółowienia sporz�dzonej informacji,              
w tym zapis § 9 przytoczonej uchwały Rady Miejskiej w Czempiniu nie stanowi 



 4 

podstawy do przygotowania informacji, o jakich mowa w pi�mie. Burmistrz Gminy 
Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e nie chodziło o informacj� o zmianach 
w stanie mienia komunalnego, tylko o inne przedstawienie informacji o stanie mienia 
komunalnego. Wobec powy�szego Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew 
wniosła o usuni�cie nieprawidłowego zapisu w opinii Komisji Rewizyjnej.  

� w punkcie VII opinii zostało zapisane, i� „Komisja Rewizyjna przeprowadziła tak�e 
w ci�gu roku zaplanowane kontrole, wykazuj�c nieprawidłowo�ci w działalno�ci 
gminnej jednostki bud�etowej, które zostały opisane i przekazane Burmistrzowi 
Gminy w celu ich usuni�cia – brak działania”. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota 
Krystyna Lew wskazała, �e w 23 sierpnia 2005 roku wpłyn�ło na jej r�ce pismo nr 
0063-1-16/05 od Komisji Rewizyjnej przekazuj�ce protokół i wnioski pokontrolne 
celem zapoznania si� i usuni�cia nieprawidłowo�ci. Burmistrz Gminy Czempi� 
Dorota Krystyna Lew wskazała, �e pismem z dnia 6 wrze�nia 2005 roku nr BG 0717-
158/05 udzieliła jednoznacznej odpowiedzi, �e skierowane pod jej adresem zalecenia 
usuni�cia nieprawidłowo�ci w Zakładzie Gospodarki Komunalnej nie maj� podstaw 
prawnych do realizacji ich zapisów, poniewa� w kompetencji Burmistrza Gminy nie 
le�y realizacja takich zada�. Wobec powy�szego, Burmistrz Gminy Czempi� Dorota 
Krystyna Lew wniosła o usuni�cie tych nieprawdziwych informacji z opinii Komisji 
Rewizyjnej, poniewa� zalecenia pokontrolne celem zlikwidowania nieprawidłowo�ci 
powinny zosta� skierowane tylko do dyrektora jednostki, który za jej działanie jest 
odpowiedzialny.  

 
Radny Włodzimierz Kuciak zwrócił uwag�, �e prawo do�� precyzyjnie okre�la procedur� 
absolutoryjn�, dlatego opinia o wykonaniu bud�etu powinna odnosi� si� �ci�le do wykonania 
bud�etu, a nie do działalno�ci Burmistrza. Radny Włodzimierz Kuciak na poparcie swojej 
tezy przytoczył wyroki s�dów administracyjnych: Nr 641/91 z dnia 11 wrze�nia 1991r., Nr 
764/92 z 5 listopada 1992r., Nr 36/95 z 22 marca 2996r. Radny Włodzimierz Kuciak 
zawnioskował o wykre�lenie zwrotów naruszaj�cych powy�sz� zasad�. Radny Włodzimierz 
Kuciak zwrócił si� do Przewodnicz�cego Komisji Rewizyjnej radnego Przemysława 
Sztukowskiego o wskazanie, czy opuszczenie podczas odczytywania przez niego opinii                 
o sprawozdaniu z wykonania bud�etu gminy Czempi� za 2005 rok słów „brak działania” 
zawartych w pkt. VII było celowe, czy zapis ten jest podtrzymany. Radny Włodzimierz 
Kuciak zawnioskował równie� o wykre�lenie w pkt. XI słów: „… jednak subiektywn� ocen� 
działa� burmistrza gminy pozostawia ocenie wysokiej rady i mieszka�ców gminy Czempi�” 
jako, �e słowa te odbiegaj� od zasad procedury absolutoryjnej.  
 
W odpowiedzi na pro�b� Przewodnicz�cego Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Bolesława 
Ratajczaka o u�ci�lenie powy�szego wniosku, radny Włodzimierz Kuciak zło�ył wniosek              
o wykre�lenie z opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu o wykonaniu 
bud�etu Gminy Czempi� za 2005 rok nast�puj�cych fragmentów: 

� w pkt. VII w wierszu trzecim słów: „brak działania”; 
� w pkt. XI słów: „…jednak subiektywn� ocen� działa� burmistrza gminy pozostawia 

ocenie wysokiej rady i mieszka�ców gminy Czempi�”. 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wyraził 
przekonanie, �e wniosek radnego Włodzimierza Kuciaka jest bezzasadny, poniewa� wniosek 
przedstawiony przez Przewodnicz�cego Komisji Rewizyjnej radnego Przemysława 
Sztukowskiego został przyj�ty przez Komisj� Rewizyjn� na posiedzeniu w dniu 12 kwietnia 
2006 roku i nie Rada Miejska jest władna zmienia� zapisy w tym wniosku i opinii. Ponadto, 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e wniosek 
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wraz z opini� został przedło�ony Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu i została na 
ich temat wydana opinia. Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław 
Ratajczak o�wiadczył, �e wniosek radnego Włodzimierza Kuciaka jest bezzasadny i dlatego 
nie zostanie poddany pod głosowanie.  
 
Radny Włodzimierz Kuciak zgodził si�, �e Rada Miejska mo�e nie mie� wpływu na opini� 
Komisji Rewizyjnej, jednak mo�e zwróci� si� do Komisji Rewizyjnej, która jest władna do 
dokonania tych zmian, je�eli uzna to za stosowne, dlatego te� wniosek jest do 
Przewodnicz�cego Komisji Rewizyjnej. 
 
Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e Komisja 
Rewizyjna Rady Miejskiej w Czempiniu podtrzymuje swoj� opini� w brzmieniu, w jakim 
została ona przedstawiona Radzie Miejskiej w Czempiniu. Radny Przemysław Sztukowski 
zwrócił si� do Radcy Prawnego Urz�du Gminy w Czempiniu Ewy Ksi��kiewicz z pytaniem, 
czy w tej chwili istnieje mo�liwo�� dokonywania jakichkolwiek zmian w opinii. Radny 
Przemysław Sztukowski podkre�lił, �e ka�dy z członków Rady b�dzie mógł indywidualnie 
oceni� wykonanie bud�etu podczas głosowania w sprawie udzielenia absolutorium, natomiast 
opinia Komisji Rewizyjnej mo�e by� w tej sprawie pomocn�, natomiast nie jest wi���ca dla 
wszystkich radnych. Zdaniem radnego Przemysława Sztukowskiego ka�dy z radnych ma 
prawo do podj�cia w dniu dzisiejszym suwerennej decyzji w głosowaniu. Radny Przemysław 
Sztukowski wskazał, �e Burmistrz Gminy Czempi� faktycznie udzieliła odpowiedzi na 
wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie mienia komunalnego, gdzie jedn� z przyczyn 
odmowy udost�pnienia tych dokumentów było, �e taka informacja jest tworzeniem nowego 
dokumentu i �e pochłon�łaby ogrom nakładu pracy pracowników, a przede wszystkim przy 
obecnym zasobie personalnym w Referacie Finansowym jest niemo�liwa, dlatego ta� 
Komisja Rewizyjna uznała, �e nie b�dzie podejmowa� dalszej dyskusji z organem 
wykonawczym gminy i odst�piła od dalszych działa�.         
 
Radca Prawny Urz�du Gminy w Czempiniu Ewa Ksi��kiewicz wskazała, �e na pytanie, które 
zgłosił radny Włodzimierz Kuciak mo�na udzieli� w dniu dzisiejszym odpowiedzi                       
w ograniczonej mo�liwo�ci działania, poniewa� jednostk� uprawnion� do wydawania 
suwerennej opinii na temat wykonania bud�etu jest Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej, która 
jest w tym wzgl�dzie całkowicie niezale�na. Ewa Ksi��kiewicz podkre�liła, �e radny 
Włodzimierz Kuciak jako członek tej rady miał wpływ na t� opini� na etapie roboczym, tzn. 
mógł si� zaznajomi� z ni�, uczestniczy� w obradach Komisji Rewizyjnej i w ten sposób 
wpływa� na stanowisko Komisji Rewizyjnej. Ewa Ksi��kiewicz wskazała, �e opinia Komisji 
Rewizyjnej z wykonania bud�etu oraz wniosek o udzielenie absolutorium były przedmiotem 
rozwa�a� Regionalnej Izby Obrachunkowej i podstaw� do zaj�cia przez ni� stanowiska w tym 
zakresie. Ewa Ksi��kiewicz podkre�liła, �e w tym znaczeniu opinia Komisji Rewizyjnej jest 
dokumentem urz�dowym, w którym według jej oceny nie mo�na w dniu dzisiejszym niczego 
zmienia�. Ewa Ksi��kiewicz podkre�liła, �e nawet, gdyby Komisja Rewizyjna chciałaby 
dokona� tej zmiany sama, równie� byłaby to kwestia trudna do rozpatrzenia. Ewa 
Ksi��kiewicz podkre�liła, �e opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej s� dokumentami, które 
były ju� przedmiotem procedowania, tym bardziej, i� w porz�dku obrad dzisiejszej sesji 
znajduje si� punkt mówi�cy jedynie o wysłuchaniu opinii Komisji Rewizyjnej, natomiast nie 
o przeprowadzeniu dyskusji nad ni�. Wobec powy�szego, Ewa Ksi��kiewicz stan�ła na 
stanowisku, �e wniosek radnego Włodzimierza Kuciaka nie mo�e zosta� uwzgl�dniony.  
 
Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, �e rozumie, i� nie ma mo�liwo�ci proceduralnej 
dokonania zmian w opinii. Radny Włodzimierz Kuciak zwrócił si� z pytaniem do Radcy 
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Prawnego Urz�du Gminy Ewy Ksi��kiewicz – czy je�eli w dniu dzisiejszym Rada Miejska   
w  Czempiniu znalazłby ra��cy bł�d w opinii, to czy wówczas istniałaby mo�liwo�� naprawy 
bł�du w tym wła�nie momencie sesji.   
 
Radca Prawny Urz�du Gminy w Czempiniu Ewa Ksi��kiewicz wyraziła pogl�d, �e                     
z wypowiedzi radnego Włodzimierza Kuciaka wynika, �e jest on przekonany o bł�dach, jakie 
zostały popełnione zarówno w opinii, jak i we wniosku, jednak�e w tej chwili jest za pó�no na 
ich popraw�. Ewa Ksi��kiewicz podkre�liła, �e radny Włodzimierz Kuciak miał prawo do 
wypowiedzenia si� na temat ostatecznego kształtu opinii i wniosku, tymczasem nie podj�ł 
takiego trudu. Ewa Ksi��kiewicz stan�ła na stanowisku, �e je�eli nawet te dokumenty 
zawieraj� bł�dy, to kompetentn� instancj� do ich wskazania byłaby Regionalna Izba 
Obrachunkowa, która jednak takowych nie stwierdziła. Ewa Ksi��kiewicz podkre�liła, �e              
z sytuacji tej powinien płyn�� dla Komisji Rewizyjnej wniosek na przyszło��, aby w roku 
przyszłym ustrzec si� tego typu sformułowa�. Ewa Ksi��kiewicz podkre�liła, �e radny 
Włodzimierz Kuciak miał mo�liwo�� zgłaszania swoich uwag przynajmniej do czasu 
sformułowania ostatecznej wersji tej opinii, dlatego podnoszone w dniu dzisiejszym zarzuty 
s� nieco spó�nione.        
 
Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, �e rozumie, i� by� mo�e dyskusja ta nie powinna mie� 
miejsca w tej chwili, jednak w ka�dym momencie jest na miejscu szukanie optymalnych 
rozwi�za�. Radny Włodzimierz Kuciak podkre�lił, �e starał si� zrobi� to, co uznał za 
stosowne. 
 
Radny Włodzimierz Habernik zwrócił uwag� na fakt, i� w opinii Komisji Rewizyjnej mówi 
si� o „subiektywnej ocenie”, tymczasem w orzecznictwie NSA czytamy, �e absolutorium 
dotyczy … 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz podkre�lił, �e w porz�dku obrad nie jest przewidziana dyskusja 
nad opini� i wnioskiem Komisji Rewizyjnej. Radny Krzysztof Sankiewicz zaapelował, aby 
dyskusja toczyła si� nad sprawozdaniem z wykonania bud�etu, poniewa� w ty wła�nie 
punkcie porz�dku obrad sesji Rada Miejska znajduje si� w tej chwili. 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e oboje 
radni zabieraj� głos w tej dyskusji nie na temat, ale jest bardzo tolerancyjny i dlatego zezwala 
na te wypowiedzi. Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e Rada Miejska w Czempiniu 
powinna podczas tej sesji �ci�le realizowa� porz�dek obrad.  
 
Radny Włodzimierz Habernik kontynuuj�c, wskazał, �e w orzecznictwie NSA czytamy, �e 
absolutorium dotyczy wykonania bud�etu, a nie odnosi si� do całokształtu działalno�ci 
wójta/burmistrza gminy, dlatego rada nie mo�e wykorzystywa� absolutorium do oceny 
całokształtu działalno�ci wójta/burmistrza; ocena w innych aspektach jego działalno�ci 
powinna odbywa� si� poza procedur� absolutoryjn�. 
 
Radny Przemysław Sztukowski podsumowuj�c stwierdził, �e po rozpatrzeniu sprawozdania 
rocznego z wykonania bud�etu oraz uwzgl�dniaj�c ustalenia, Komisja Rewizyjna uznaje 
wykonanie bud�etu gminy w 2005 roku za wystarczaj�ce do udzielania absolutorium 
Burmistrzowi Gminy Czempi�. Radny Przemysław Sztukowski podkre�lił, �e zadaniem 
Komisji Rewizyjnej było sporz�dzanie wniosku do Rady Miejskiej w Czempiniu wraz                   
z opini� jako uzasadnieniem. Radny Przemysław Sztukowski podkre�lił, �e wniosek ani 
opinia nie budz� w�tpliwo�ci co do intencji Komisji Rewizyjnej.  
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Radny Przemysław Sztukowski skierował pytanie do Przewodnicz�cego Rady Miejskiej                
w Czempiniu radnego Bolesława Ratajczaka, poniewa� nieczytelne jego zdaniem dla wielu 
osób, było to, co zaistniało rok i dwa lata temu, tzn. niepodj�cie przez Rad� Miejsk� uchwały, 
i brak jednoznacznego rozstrzygni�cia tej sytuacji. Radny Przemysław Sztukowski wskazał, 
�e chc�c unikn�� ewentualnej „powtórki z historii” i w tym roku, Przewodnicz�cy Rady 
Miejskiej w Czempiniu powinien wyja�ni� kwesti� nieuzyskania przez Burmistrza Gminy 
absolutorium w odniesieniu do działa�, jakie powinna podj�� sama Rada, czy te� jej 
Przewodnicz�cy. Radny Przemysław Sztukowski podkre�lił, �e warto byłoby pozna� zdanie 
wojewody w tej kwestii. Radny Przemysław Sztukowski poprosił, aby Przewodnicz�cy Rady 
Miejskiej w Czempiniu lub Radca Prawny Urz�du Gminy wyja�nili t� sytuacj�, tak aby 
wszyscy mieli �wiadomo�� nast�pstw podejmowanej dzisiaj decyzji przy głosowaniu uchwały 
absolutoryjnej.  
Radny Przemysław Sztukowski zwrócił si� do Burmistrz Gminy Czempi� z nast�puj�cymi 
pytaniami: „Prosz� Pani� o powiedzenie nam, jakie swoje działania lub ich brak uwa�a Pani 
za swój sukces, a jakie za pora�k� – oczywi�cie w odniesieniu do realizacji bud�etu                      
i wydatkowania �rodków z niego w  2005 roku.  
Na koniec – pytanie ju� bardziej szczegółowe  - prosz� o odpowied� – czy udział gminy               
w akcji „Przejrzysta Polska” to sukces czy pora�ka. Co si� stało, �e jako jedyna spo�ród gmin 
powiatu, nasza gmina nie otrzymała certyfikatu? Czy to mo�e za mały potencjał samorz�du, 
czy te� brak koncepcji budowy gminy, czy tolerowanie złych działa� lub pomijanie trudnych 
tematów, czy te� - na koniec - fakt, �e przeciwko Pani pracownikowi prowadzono 
post�powanie prokuratorskie.”.         
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e 
dyskusja nad wykonaniem bud�etu nie powinna wygl�da� tak, jak w tej chwili. W trakcie jej 
trwania radni powinni wypowiada� swoj� opini� na temat wykonania bud�etu, ewentualnie 
zadawa� pytania i uzyskiwa� na nie odpowiedzi. 
 
Radny Stanisław Owsianny wskazał, �e przez cały czas dyskusja toczy si� na inny temat 
ani�eli sprawozdanie z wykonania bud�etu, dlatego zgłosił wniosek o jej zako�czenie                     
i zarz�dzenie głosowania nad udzieleniem Burmistrz Gminy Czempi� absolutorium.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e 
wniosku zgłoszonego przez radnego Stanisława Owsiannego nie podda pod głosowanie, 
poniewa� w ustawie o samorz�dzie gminnym zapisano, �e nad zło�onym sprawozdaniem 
powinna odby� si� debata. Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e jest prawem ka�dego             
z radnych wypowiedzenie si� w tym temacie, dlatego wniosek radnego Stanisława 
Owsiannego jest w tym momencie niedopuszczalny.  
 
Radny Stanisław Owsianny nie zgodził si� z powy�sz� opini�, poniewa� wcze�niej zostało 
powiedziane, �e Rada Miejska dokonuje oceny bud�etu, a nast�pnie głosuje nad udzieleniem 
absolutorium, tymczasem trwa dyskusja niezwi�zana z tematem.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e je�eli 
nawet poddałby pod głosowanie wniosek radnego Stanisława Owsiannego i dyskusja 
zostałaby zamkni�ta, to ka�dy z radnych mógłby zło�y� do Regionalnej Izby Obrachunkowej 
skarg� i wówczas ka�da uchwała zostałaby uchylona, poniewa� nad sprawozdaniem nie było 
dyskusji.  
Radny Stanisław Owsianny wskazał, �e nie zgłosił wniosku o zamkni�cie dyskusji nad 
sprawozdaniem z wykonania bud�etu, ale tocz�cej si� nie na temat dyskusji.  
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Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak zwrócił uwag� na fakt, i� Rada 
Miejska w Czempiniu znajduje si� aktualnie w punkcie porz�dku obrad – ocena wykonania 
bud�etu za 2005 rok. Jan Marciniak poprosił Przewodnicz�cego Komisji Rewizyjnej, aby 
uzasadnił, jaki zwi�zek z rozpatrywaniem bud�etu gminy Czempi� za 2005 rok maj� pytania 
zadane przez niego powy�ej Burmistrzowi Gminy Czempi�.  
 
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e w zwi�zku z realizacj� programu „Przejrzysta 
Polska” zostały poniesione konkretne wydatki z bud�etu gminy Czempi�. Zdaniem radnego 
Przemysława Sztukowskiego zasadne jest równie� wskazanie przez Burmistrz Gminy 
Czempi�, jakie sukcesy i pora�ki zostały przez ni� poniesione, poniewa� wi��e si� to jak 
najbardziej z realizacj� bud�etu, tym bardziej, �e istnieje wiele wariantów jego zrealizowania 
w ci�gu roku. Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e pytanie skierowane do 
Przewodnicz�cego Rady Miejskiej w Czempiniu ma na celu uzmysłowienie, w jakiej sytuacji 
znajduje si� Rada Miejska po ewentualnym niepodj�ciu uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Gminy Czempi�. 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogl�d, �e sprawozdanie z wykonania bud�etu gminy 
Czempi� za 2005 rok zostało przedstawione w sposób czytelny. Niemniej jednak, radny 
Krzysztof Sankiewicz wyraził zaniepokojenie faktem, i� z roku na rok pogarsza si� 
�ci�galno�� nale�nych gminie podatków, w wyniku czego zwi�kszaj� si� zaległo�ci, które, 
je�eli byłyby w bud�ecie, mogłyby zosta� przeznaczone na wydatki inwestycyjne,                        
w szczególno�ci na budow� gimnazjum. Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogl�d, �e 
negatywem jest rezygnacja z organizacji przez gmin� Czempi� biegu „Czempi�ska 
Dziesi�tka”, który był bardzo dobr� form� promocji gminy. Aktualnie za� wydatkujemy 
�rodki na „Ko�cia�ski półmaraton”, co nie jest złe, jednak gminne pieni�dze powinny by� 
przeznaczane na promocj� gminy Czempi�. Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogl�d, i� 
brakuje „menad�erskiego podej�cia” przy realizacji bud�etu, czego wyrazem jest niezbyt du�a 
ilo�� �rodków pozyskanych z zewn�trz. Radny Krzysztof Sankiewicz zauwa�ył, �e s� 
podejmowane działania w tym kierunku, jednak efekty s� ci�gle zbyt niewielkie. Radny 
Krzysztof Sankiewicz podkre�lił, �e przy zmianie ordynacji wyborczej powoduj�cej 
bezpo�redni wybór burmistrza, szczególnie podkre�lano, �e osoba zajmuj�ca to stanowisko 
powinna dokłada� stara� o pozyskanie �rodków z zewn�trz. Radny Krzysztof Sankiewicz 
wskazał, �e ko�czy si� kadencja obecnych władz, tymczasem na terenie gminy Czempi� nie 
było �adnych nowych inwestycji, jedynie realizowano te rozpocz�te w poprzedniej, poza 
drog� z Oborzysk do Jasienia.      
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e 
odniesie si� merytorycznie do sprawozdania z wykonania bud�etu dokonuj�c porówna�, które 
s� niezb�dne dla wykazania niektórych aspektów spraw, które maja miejsce w gminie 
Czempi�, a wynikaj� ze sprawozdania z wykonania bud�etu gminy Czempi� za 2005 rok. 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak stwierdził, �e                
w sprawozdaniu znajduj� si� zapisy wskazuj�ce na to, i� Burmistrz Gminy Czempi� wyci�ga 
wnioski z dyskusji, jakie toczyły si� nad sprawozdaniami składanymi w latach poprzednich, 
s� jednak nadal takie zapisy, które niepokoj�. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e cieszy 
fakt, i� dochody własne gminy zostały wykonane w 101%, natomiast dochody ogółem w 96% 
i nie było to spowodowane zaniedbaniami ze strony Burmistrza. Radny Bolesław Ratajczak 
wyraził zaniepokojenie faktem, �e do bud�etu gminy Czempi� wpłyn�ło mało �rodków            
z zewn�trz, tym bardziej, �e były mo�liwo�ci pozyskania ich w o wiele wi�kszej wysoko�ci. 
Zdaniem radnego Bolesława Ratajczaka wa�nym elementem w ocenie wykonania bud�etu 
jest prawidłowe zarz�dzanie maj�tkiem gminy Czempi�, za� w tym temacie trudno jest si� 
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doszuka� pozytywnych wzorów. Radny Bolesław Ratajczak wskazał na przykład budynku 
mieszkalnego w Zadorach, który w chwili obecnej znajduje si� w fatalnym stanie, mimo, �e 
na pocz�tku kadencji składane były deklaracje, �e zostanie on w odpowiedni sposób 
zagospodarowany, jednak mimo poczynionych stara� nie udało si� tych zamierze� 
zrealizowa�. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e niepokojem napawa równie� fakt, �e            
w budynku po byłym o�rodku zdrowia przy ul. Parkowej nie jest prowadzona rodzina opieka 
lekarska. Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e Burmistrz Gminy Czempi� jako osoba 
wywodz�ca si� z tego �rodowiska, powinna poczyni� starania, aby budynek ten nie stał pusty. 
Zdaniem radnego Bolesława Ratajczaka w dobie demokracji powinna mie� miejsce 
konkurencja. Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e nie ma zastrze�e� do lekarza 
rodzinnego firmy „SILVA”, jednak nie wszyscy mieszka�cy chc� korzysta� z usług tego 
lekarza rodzinnego, dlatego władze gminy powinny stworzy� im takie warunki, aby miały 
prawo wyboru, tymczasem nic w tym temacie nie udało si� zrobi�, co jest przykre. Radny 
Bolesław Ratajczak wskazał, �e o niegospodarno�ci �wiadczy równie� fakt, i� lokal ten nie 
został wydzier�awiony, co zapewniłoby dodatkowe �rodki dla gminy Czempi�, w tej chwili 
za� budynek jest niewykorzystany i w sposób naturalny si� dewastuje. Radny Bolesław 
Ratajczak wskazał, �e „grzechem zaniechania” jest równie� budowa targowiska gminnego, 
które miało by� priorytetem w działaniach Burmistrza Gminy Czempi�, tymczasem przez 
cztery lata w tym temacie równie� nie udało si� nic zrobi�. Radny Bolesław Ratajczak 
wskazał, �e grunty pozyskane w poprzedniej kadencji nie s� zagospodarowane, tymczasem 
gmina musi płaci� dzier�aw� za teren wykorzystywany pod targowisko.  
Radny Bolesław Ratajczak wskazał równie� na zadłu�enie w gminie Czempi� i przypomniał. 
�e obejmuj�c urz�d Burmistrza Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew w roku 2002 
wskazywała na katastrofalny poziom zadłu�enia gminy, tymczasem porównuj�c poziom 
zadłu�enia gminy od 2002 roku, okazuje si�, �e jest wi�kszy. Radny Bolesław Ratajczak 
wskazał, �e zadłu�enie gminy na koniec 2002 roku kształtowało si� na poziomie 5 996 000 zł, 
natomiast 2005 roku -  6 235 000 zł. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e faktem jest zatem 
wzrost zadłu�enia i je�li w tamtym okresie twierdziło si�, �e „gmina tonie”, to dzisiaj nale�y 
powiedzie�, �e „stacza si� po równi pochyłej”, poniewa� nie ma �adnych wi�kszych 
inwestycji. Radny Bolesław Ratajczak wyraził pogl�d, �e nie mo�na mówi�, �e sposób 
realizacji budowy gimnazjum jest taki, jakby�my sobie wszyscy tego �yczyli. Zdaniem 
radnego Bolesława Ratajczaka inwestycja ta w dniu dzisiejszym powinna by� ju� zako�czona 
ł�cznie z sal� widowiskowo – sportow�. Radny Bolesław Ratajczak przyznał, �e były 
okre�lone problemy, jednak�e na pocz�tku tej kadencji nale�ało si� zaj�� opracowaniem 
odpowiednich projektów i ich zło�eniem do odpowiednich instytucji w celu pozyskania 
�rodków finansowych, nie za� skupia� si� na totalnej krytyce poprzedniej ekipy rz�dz�cej           
i szukaniu argumentów, które prawdopodobnie miały doprowadzi� do „zamkni�cia tamtej 
ekipy”, co si� nie udało. Radny Bolesław Ratajczak wyraził ubolewanie nad tym, �e 
Burmistrz nie skupiła si� nad tym, nad czym powinna, a na takich wła�nie działaniach.  
Radny Bolesław Ratajczak wyraził pogl�d, �e bieg „Czempi�ska 10 – tka” był najwi�ksz� 
sportow� imprez� na terenie Czempinia i nale�ało j� dalej realizowa�. Radny Bolesław 
Ratajczak wskazał, �e nie posiada wiedzy, czy Klub Sportowy CHAMPION nie wywi�zywał 
si� z realizacji tego przedsi�wzi�cia w sposób prawidłowy i nie rozliczał tych �rodków, które 
z Urz�du Gminy otrzymywał, jednak to Urz�d mógł zorganizowa� t� imprez�, a została ona 
zaniechana, co jest przykre.  
Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e dobrym sygnałem w sprawozdaniu jest fakt, �e              
w roku 2005 gmina wydatkowała tylko 1 600 zł na usługi fotograficzne, tymczasem w 2004 
roku było to 10 500 zł przy totalnej krytyce Rady.  
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Radny Bolesław Ratajczak  podkre�lił, �e nie czuje urazy do Pani Doroty Krystyny Lew, ale 
do Burmistrza Gminy Czempi� i bez wzgl�du na to, kto nim jest, takie słowa w dniu 
dzisiejszym pod jego adresem by padły.  
Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e takie wykonanie bud�etu przy niewielkim 
wykorzystaniu mo�liwo�ci w pozyskiwaniu �rodków z zewn�trz oraz zarz�dzanie maj�tkiem 
gminnym nie daj� podstaw do głosowania za udzieleniem absolutorium z tytułu wykonania 
bud�etu gminy Czempi� za rok 2005.  
 
Radny Włodzimierz Kuciak wyraził pogl�d, �e utwierdził si� w tej chwili w przekonaniu, �e 
jego wniosek zwi�zany ze zrezygnowania z subiektywnych ocen był słuszny. Radny 
Włodzimierz Kuciak zapytał Przewodnicz�cego Rady Miejskiej w Czempiniu: „Czy Pan nie 
uwa�a, �e nie udało si� Panu ustrzec demagogii?”  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wyraził pogl�d, �e 
nie jest zadaniem radnego Włodzimierza Kuciaka dokonywanie oceny wypowiedzi innego 
radnego.  
 
Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, �e przy ocenie bud�etu nale�y przyj�� pewne kryteria, 
tymczasem Przewodnicz�cy Rady Miejskiej pozwolił sobie na ocen� pozyskiwania �rodków. 
Radny Włodzimierz Kuciak pytał, czy Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu posiada 
porównanie w ich pozyskiwaniu w poprzedniej kadencji Rady Miejskiej. Radny Włodzimierz 
Kuciak wyraził pogl�d, �e radni s� równie� twórcami tego bud�etu i w pewnym okresie mieli 
wpływ na niego podczas tworzenia, zatem nale�y zada� sobie pytanie, czy zrobili wszystko, 
aby efekty tego bud�etu uległy poprawie. Radny Włodzimierz Kuciak pytał, czy nie 
nale�ałoby spojrze� na to w ten sposób, �e działania te mogły by� realizowane inaczej. Radny 
Włodzimierz Kuciak wskazał, �e przykładem takiego działania jest reforma szkolnictwa, 
która je�eli zostałaby zrealizowana, mogłoby to przynie�� okre�lone korzy�ci dla gminy. 
Radny Włodzimierz Kuciak podkre�lił, �e je�eli podejmuj� si� oni oceny sprawozdania  
wykonania bud�etu, to musz� zosta� przyj�te sensowne jej kryteria. 
 
Radny Przemysław Sztukowski poprosił o wyja�nienie, jakiego rz�du sumy zostały wpłacone 
do bud�etu gminy Czempi� w zwi�zku z upomnieniami i tytułami wykonawczymi z tytułu 
podatków i opłat. Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e w ramach akcji „Przejrzysta 
Polska” została zakupiona lada recepcyjna – „hotelowa”, która stoi na holu Urz�du Gminy, 
jednak „nie ma tam ani jednej gwiazdki”.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz zaapelował, aby dokonywa� merytorycznej oceny wykonania 
bud�etu gminy Czempi� za 2005 rok, nie za� zadawa� pytania na temat tego, co znalazło si� 
w sprawozdaniu.  
 
Radny Przemysław Sztukowski wyraził pogl�d, �e �ci�galno�� zadłu�enia w płaceniu 
dochodów i podatków do gminy Czempi� jest zbyt mała. Radny Przemysław Sztukowski 
podkre�lił, �e nie było celowe przeznaczanie jakichkolwiek �rodków na realizacj� tej akcji. 
Radny Przemysław Sztukowski wyraził pogl�d, �e zbyt du�a ilo�� �rodków jest przeznaczana 
na usługi informatyka w Urz�dzie Gminy w Czempiniu, jak równie� kwoty wydatkowane na 
opinie prawne, tym bardziej, �e zatrudniony jest w Urz�dzie Gminy radca prawny.  
 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak odniósł si� do kwestii poruszonych 
powy�ej przez Przewodnicz�cego Rady Miejskiej. Jan Marciniak wskazał, �e w kwestii 
budynku w Zadorach były czynione próby, które okazały si� nieskuteczne, dlatego te� na 



 11 

jednej z kolejnych sesji zostanie przygotowany komplet materiałów w sprawie sprzeda�y 
budynku w Zadorach na wolnym rynku.  
W kwestii o�rodka zdrowia w Czempiniu, Jan Marciniak wskazał, �e aby do niej si� odnie��, 
nale�y wróci� do momentu, kiedy Zarz�d Gminy Czempi� podj�ł decyzj� o zaj�ciu tego 
budynku przez KORVIT�. Jan Marciniak wskazał, �e przenosz�c na skutek tego swoj� 
siedzib�, przychodnia SILVA przej�ła 80 % mieszka�ców gminy Czempi�. Jan Marciniak 
poinformował, �e przychodnia dr Mikołajka pozostawiła 1 800 mieszka�ców gminy. Jan 
Marciniak podkre�lił, �e czynione były próby, aby budynek ten wykorzysta� na usługi 
zdrowotne – odbyły si� trzy przetargi ogłaszane w prasie, Internecie, Urz�dzie Gminy                 
w Czempiniu oraz prowadzono rozmowy indywidualne z lekarzami zainteresowanymi 
obj�ciem tej placówki. Jan Marciniak wskazał, �e stawiali oni jednak warunek obsługi 
minimum 3 000 pacjentów. Jan Marciniak wyraził przypuszczenie, �e aktualnie liczba 
potencjalnych pacjentów przychodni przy ulicy Parkowej byłaby na pewno mniejsza, zatem 
nie ma szans na podpisanie kontraktu. W odniesieniu do budowy targowiska, Jan Marciniak 
zwrócił uwag�, �e Rada Miejska ma mo�liwo�� wpisania takiego zadania corocznie do 
uchwalanego przez ni� bud�etu gminy, za� w ci�gu roku nie ma ju� takiej mo�liwo�ci. Jan 
Marciniak zadał pytanie, w którym momencie od roku 2003 został zło�ony wniosek radnego, 
b�d� Komisji, aby                w momencie uchwalania bud�etu wprowadzi� pozycj� budowa 
targowiska do bud�etu gminy.   
Zast�pca Burmistrza Jan Marciniak wskazał, �e zadłu�enie gminy wzrosło faktycznie 
kwotowo, jednak zmniejszyło si� procentowo. Jan Marciniak podkre�lił, �e na ka�de 
zaci�gniecie po�yczki, czy kredytu wyra�ała zgod� ta Rada Miejska.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wyraził pogl�d, �e 
nie jest przekonany, czy na wolnym rynku w tej chwili gmina Czempi� jest w stanie zby� 
budynek w Zadorach, poniewa� musi upłyn�� okres dziesi�ciu lat od momentu przekazania 
tego� budynku gminie. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e nie ma zastrze�e� co do 
działania lekarza rodzinnego na terenie gminy Czempi�, jednak�e zarówno Rada, jak                     
i Burmistrz Gminy Czempi� powinni zrobi� wszystko, aby mieszka�cy mieli mo�liwo�� 
wyboru takich �wiadcze�. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e wie, i� trudno jest zapewni� 
lekarzowi, który zajmie si� tym działaniem 3 000 pacjentów z terenu gminy, jednak�e musz� 
zosta� stworzone dla niego takie warunki, aby zdecydował si� na podj�cie takiej działalno�ci. 
Zdaniem radnego Bolesława Ratajczaka – je�eli b�dzie to dobry lekarz, to nie b�dzie miał 
problemu z pozyskaniem pacjentów, poniewa� nie mo�e by� tak, �e mieszka�cy gminy 
Czempi� korzystaj� z usług lekarzy w Ko�cianie lub w innych gminach.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew przytoczyła genez� opuszczenia przez 
lekarza Mi�tkiewskiego budynku przy ulicy Parkowej i wskazała, �e gdyby w 2000 roku 
przychodnia „SILVA” nie została wyrzucona z tego lokalu, na pewno miałby miejsce jej 
rozkwit, poniewa� w planach było zagospodarowanie ostatniego pi�tra budynku na 
fizykoterapi�. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e na działalno�� 
w tym budynku zostały ogłoszone ju� trzy przetargi i Burmistrz Gminy Czempi� nie ma 
mo�liwo�ci podj�cia �adnych dodatkowych działa�, które zach�c� lekarza do rozpocz�cia tam 
działalno�ci.           
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew w odniesieniu do zadłu�enia gminy 
podkre�liła, �e zadłu�enie gminy w roku 2003 było tak wysokie, poniewa� po obj�ciu przez 
ni� stanowiska Burmistrza okazało si�, �e nale�y uregulowa� jeszcze wiele płatno�ci po 
poprzednikach, np. za wybudowanie kanalizacji w Piechaninie oraz na wydatki zwi�zane                 
z budow� gimnazjum, musiał zosta� zaci�gni�ty kredyt na kwot� około 600 000 zł. Burmistrz 
Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e negocjowane było równie�                          
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z wykonawc� budowy gimnazjum umorzenie karnych odsetek, jakie si� jemu nale�ały. 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e takie działania były 
spowodowane zaniedbaniami w terminowym uiszczaniu płatno�ci przez poprzedni Zarz�d 
Gminy.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew ustosunkowała si� do poruszonej przez 
radnego Przemysława Sztukowskiego kwestii akcji „przejrzysta Polska” i wskazała, �e fakt 
nieotrzymania przez gmin� Czempi� certyfikatu tej akcji nie wynika z tego, �e gmina �le 
pracuje, ale z powodu oceny dokonanej przez organizatorów konkursu. Dorota Krystyna Lew 
podkre�liła, �e nie jeste�my jedyn� gmin�, która na terenie powiatu ko�cia�skiego nie 
otrzymała certyfikatu, poniewa� Gmina Ko�cian w ogóle nie starała si� o jego uzyskanie. 
Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e lada recepcyjna na holu nie została wykonana przy 
okazji akcji „Przejrzysta Polska”, ale jest to punkt informacyjny, w którym w miar� 
mo�liwo�ci odbywane s� sta�e, je�eli sta�ysta nie musi pełni� obowi�zków w sekretariacie.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e sukcesem jej jest „normalne 
funkcjonowanie przy tak opozycyjnej Radzie, przy Radzie, która tak przeszkadza w pracy”. 
Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e wielkim jej sukcesem s� trzykrotne pozytywne opinie 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu bud�etu jedynie z drobnymi uwagami; 
sukcesem jest równie� dyscyplina finansów publicznych, spadek zadłu�enia gminy do 39 %, 
co �wiadczy o tym, �e gmina jest w dobrym stanie. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota 
Krystyna Lew podkre�liła, �e jako jedyna gmina w powiecie i okolicy, Czempi� pozyskał 
�rodki ze ZPORR, SAPARD, dwukrotnie z kontraktu wojewódzkiego i wiele drobniejszych 
sum. Dorota Krystyna Lew wskazała, �e było to ł�cznie 1 mln zł,  z czego na konto gminy 
wpłyn�ło fizycznie 685 000 zł, co jest bardzo znacz�c� kwot�, reszta za� przed 	wi�tami 
Wielkanocnymi. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e w roku 2004 
najlepiej w historii został wykonany bud�et gminy – dochody własne – 100 %, jednak mimo 
to nie zostało udzielone absolutorium.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew w odniesieniu do zaległo�ci z tytułu 
zobowi�za� na rzecz gminy, wskazała, �e wynikaj� one ze zubo�enia społecze�stwa, 
natomiast Urz�d Gminy podejmuje wszelkie mo�liwe działania w celu ich wyegzekwowania. 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e w przypadku zaległo�ci 
w płatno�ciach przez firmy z terenu gminy Czempi�, jedyn� mo�liwo�ci� ich pozyskania jest 
wpis na hipotek�. Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e w tej chwili stoi przed podj�ciem 
decyzji o wyst�pienie o upadło�� Spółdzielni Kółek Rolniczych w Czempiniu, poniewa� ich 
zadłu�enie jest nie do zaakceptowania przez Gmin�, jednak decyzja ta jest trudna, poniewa� 
w firmie tej pracuj� mieszka�cy Gminy Czempi�.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew w odniesieniu do kwestii „Czempi�skiej 10 
– tki”, wskazała, �e nie ma powodów, aby nie była ona organizowana przez Klub Biegacza 
CHAMPION, jednak�e nie za pieni�dze podatnika, z których rozliczeniem były kłopoty                  
i Prezes Klubu nie wykazywał zainteresowania ich szybkim i prawidłowym rozliczeniem. 
Dorota Krystyna Lew wskazała, �e organizacja tego biegu pochłon�łaby du�e ilo�ci �rodków  
i wymaga od organizatora spełnienia wielu warunków. Dorota Krystyna Lew wskazała, �e nie 
wolno prowadzi� biegu drog� wojewódzk� tak, jak było to do tej pory, zatem trasa biegu 
musiałaby ulec zmianie. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e 
wobec powy�szego, podj�ła decyzj�, i� wspólnie z innymi gminami, Czempi� b�dzie 
partycypowa� w kosztach zorganizowania biegu powiatowego ku pami�ci dr Florkowskiego. 
Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e koszty zorganizowania biegu były ogromne i gminy 
Czempi� samodzielnie na pewno nie byłoby na niego sta�.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew w odniesieniu do zarzutu braku nowych 
inwestycji, wskazała, �e faktycznie inwestycja gimnazjum w cało�ci, oprócz fundamentów, 
została zrealizowana w tej kadencji. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew 
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podkre�liła, �e podatnik gminy jest stratny około 2,5 mln zł na skutek decyzji poprzedniej 
władzy, poniewa�, gdyby inwestycja rozpocz�ła si� pó�niej, mo�na by było pozyska� 80% 
�rodków na jej realizacj� ze ZPORR, tymczasem poprzednicy rozpocz�li j� ju� w 2004 roku. 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e skutkiem takich działa� jest 
konieczno�� oszcz�dzania oraz wyrzecze� we wszystkich innych dziedzinach �ycia 
społecznego.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e posiada przygotowanie 
zawodowe i wykształcenie stosowne do kierowania jednostkami niedochodowymi. 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e sesja absolutoryjna jest 
wyj�tkow� sesj� w ka�dym roku, poniewa� na dzisiejsz� ocen� Rady Miejskiej Urz�d Gminy 
pracował przez cały rok 2005. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e 
starała si�, aby wszystkie jej działania były jasne i przejrzyste, dlatego wiele swoich decyzji 
konsultowała z merytorycznie przygotowanymi pracownikami Urz�du Gminy. Dorota 
Krystyna Lew wskazała, �e planowanie bud�etu jest najbardziej zło�onym zadaniem polityki 
publicznej, poniewa� polityka bud�etowa staje si� chaotyczna, gdy wcze�niej nie okre�li si� 
jej podstawowych zasad oraz sekwencji działania. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota 
Krystyna Lew wskazała, �e ubiegłoroczny bud�et nie został zrealizowany w 100%, ale nie 
oznacza to, �e nie ma powodów do zadowolenia, czego dowodem mo�e by� pozytywna 
opinia o sprawozdaniu za rok 2005 wydana przez Regionaln� Izb� Obrachunkow� oraz 
wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu. Burmistrz Gminy Czempi� 
Dorota Krystyna Lew przypomniała, �e ponad miesi�c temu radni otrzymali obszerne 
sprawozdanie  z wykonania bud�etu i został on poddany stosownej ocenie i analizie podczas 
posiedze� Komisji Rady, za� na wszystkie sformułowane pytania udzielili odpowiedzi 
merytorycznie przygotowani pracownicy Urz�du Gminy w Czempiniu. Burmistrz Gminy 
Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e podobnie, jak w bud�ecie domowym, tak          
w gminnym, nale�y ustali� przed jego wykonaniem, ile �rodków przeznacza si� na 
inwestycj�, ile za� na konsumpcj�. Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e nale�y ustali� czy 
priorytetem jest realizacja inwestycji, zaspakajanie podstawowych potrzeb socjalnych, czy te� 
finansowanie o�wiaty w obecnym kształcie. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew 
wskazała, �e �rodki na inwestycje wyniosły ogółem 14 %  i jest to poziom o kilka punktów 
procentowych wy�szy ni� w roku poprzednim, co jest dobr� prognoz� na przyszło��. Dorota 
Krystyna Lew podkre�liła, �e wska�nik ten byłby wy�szy, gdyby nie fakt obci��ania gminy 
corocznie dodatkowymi zadaniami publicznymi bez zagwarantowania �rodków na ich 
realizacj�, co dotyczy zwłaszcza takich dziedzin, jak opieka społeczna, edukacja, czy 
gospodarka komunalna. Ponadto, Dorota Krystyna Lew wskazała, �e malej�ca corocznie 
subwencja o�wiatowa, powoduje wzrost zadłu�enia gminy Czempi�, które w chwili obecnej 
wynosi 39,56% dochodu, gdzie w roku 2004 wyniosło 42,69% dochodu, za� w roku 2003 – 
55% dochodu. Dorota Krystyna Lew wskazała, �e istniej� jednak po to banki i instytucje 
kredytowe, aby w rozs�dny sposób korzysta� z ich usług. Dorota Krystyna Lew wskazała, �e 
gdyby nie zaci�gni�te w roku 2005 kredyty w wysoko�ci 980 000 zł, gmina nie mogłaby 
skorzysta� z �adnych �rodków z funduszy europejskich.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e na strukturze wydatków 
gminnych najbardziej zawa�yły wydatki na finansowanie o�wiaty, poniewa� 50 % wydatków 
zostało na ten cel spo�ytkowanych. Zdaniem Doroty Krystyny Lew, zanim nie zostanie 
wdro�ona odpowiednia reforma o�wiaty w gminie, to wówczas te koszty przez cały czas b�d� 
na takim poziomie, a prawdopodobnie b�d� jeszcze wy�sze. Dorota Krystyna Lew wskazała, 
�e znacz�c� cz��� bud�etu pochłania równie� finansowanie pomocy społecznej – ponad 20%. 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew zwróciła uwag� na skuteczne wykonanie 
dochodów własnych – na poziomie prawie 101%. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota 
Krystyna Lew podkre�liła jednak, �e nale�y zauwa�y� post�puj�ce zubo�enie społecze�stwa, 
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mi�dzy innymi wskutek bezrobocia, które na terenie powiatu ko�cia�skiego wynosi 15,7%,  
w województwie 14,9%, za� w skali kraju 18%, do niedawna bezrobocie w powiecie 
wynosiło ponad 17 %, zatem dane te s� bardziej obiecuj�ce. Dorota Krystyna Lew 
podkre�liła, �e o zubo�eniu społecze�stwa �wiadczy równie� ilo�� wypłacanych �wiadcze� 
rodzinnych, jak równie� wystawianych przez gmin� upomnie� i tytułów wykonawczych               
w przypadku płacenia podatków. Dorota Krystyna Lew wskazała, �e zaległo�ci podatkowe           
w stosunku do gminy Czempi� wzrosły o kwot� 110 000 zł. Dorota Krystyna Lew wskazała, 
�e wzrosło równie� zadłu�enie w płaceniu tych podatków, których �ci�ganiem zajmuje si� 
Urz�d Skarbowy o kwot� ponad 6 000 zł, wzrosła równie� ilo�� ulg ustawowych, za� 
umorzenia na wniosek podatników s� nieznacznie ni�sze ni� w roku poprzednim. Burmistrz 
Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e na ni�sze wykonanie bud�etu wpłyn�ło 
równie� mniejsze dotacje z bud�etu pa�stwa na działalno�� opieki społecznej, na budow� 
kanalizacji w Srocku, jak równie� pieni�dze ze ZPORR z Urz�du Marszałkowskiego. 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, i� zdaje sobie spraw�, �e                       
w gminie Czempi� jest jeszcze wiele do zrobienia, jednak zrobione zostało tyle, na ile 
pozwoliły finanse gminy, które w ci�gu 2005 roku były do dyspozycji. Burmistrz Gminy 
Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e pracownicy Urz�du wło�yli wielki wkład               
i wysiłek pracy, aby bud�et w takiej formie i wysoko�ci został zrealizowany. Burmistrz 
Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poprosiła Rad� Miejsk� w Czempiniu o uczciw�                              
i merytoryczn� ocen�, nie za� polityczn�.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz podkre�lił, �e w swojej wypowiedzi nie negował przygotowania 
zawodowego Pani Doroty Krystyny Lew do pełnienie funkcji Burmistrza Gminy Czempi�. 
Radny Krzysztof Sankiewicz nie zgodził si� z ocen� Burmistrz Gminy Czempi�, i� Rada 
Miejska przeszkadza jej w pracy, poniewa� jest to opinia nieprawdziwa. Radny Krzysztof 
Sankiewicz podkre�lił, �e Rada starała si� kontrolowa� działania, za� zdaniem radnego 
Krzysztofa Sankiewicza opozycja motywuje do lepszej pracy. Radny Krzysztof Sankiewicz 
wskazał, �e Rada Miejska podejmowała praktycznie ka�d� przedło�on� przez Burmistrza 
Gminy uchwał� i nie miała na celu „torpedowania” �adnych działa� Burmistrz Gminy 
Czempi�. Radny Krzysztof Sankiewicz podkre�lił, �e Rada Miejska skorzystała za�                       
z mo�liwo�ci, jakie daje jej ustawodawca podczas konstruowania bud�etu gminy Czempi�.   
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e jej działania s� 
transparentne i nie ma nic do ukrycia. Dorota Krystyna Lew wskazała, �e praca jej jest jak 
najbardziej uczciwa i nie ma �adnej sprawy załatwianej w Urz�dzie Gminy w Czempiniu,               
o której nie wiedziałaby. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew w odniesieniu do 
wypowiedzi radnego Przemysława Sztukowskiego odno�nie rzekomego post�powania 
prokuratorskiego toczonego przeciwko pracownikowi Urz�du Gminy, Burmistrz Gminy 
Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e nic na ten temat jako pracodawca nie wie.  
 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak poprosił radnego Przemysława 
Sztukowskiego o wskazanie, którego pracownika Urz�du Gminy w  Czempiniu to 
post�powanie dotyczy.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e nigdy 
Rada Miejska w Czempiniu nie miała zamiaru przeszkadzania w działaniach Burmistrza 
Gminy Czempi�. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e jako radni maj� ustawowy 
obowi�zek mobilizowania Burmistrza do bardziej efektywnej pracy i to jest czynione, jego 
zdaniem, w sposób prawidłowy. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e nie została podj�ta 
jedna uchwała  - w sprawie przyst�pienia gminy Czempi� do AQUANETU, jednak nikt                
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z radnych wówczas za projektem tym nie zagłosował. Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, 
�e wnosz�c projekt uchwały pod obrady, Burmistrz Gminy musi radnych do swojego 
pomysłu przekona�, je�eli tak si� nie dzieje to �wiadczy to o słabo�ci Burmistrza Gminy lub  
o braku kompetencji. Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e w tamtym okresie nikt z 
radnych nie był przygotowany do podj�cia takich decyzji. 
Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e dane na temat zadłu�enia gminy nie s� 
przedstawione w odpowiedni sposób, poniewa� zadłu�enie procentowe spadło jedynie ze 
wzgl�du na fakt, i� na gmin� zostały nało�one dodatkowe obowi�zki w postaci wypłaty 
�wiadcze� rodzinnych, na które �rodki spływaj� z bud�etu pa�stwa, tymczasem kwotowe jest 
faktycznie wi�ksze. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e nie stwierdził, i� jest ono tak 
du�e, ze gmina staje si� bankrutem, niemniej jednak wobec tych deklaracji, które Burmistrz 
Gminy Czempi� składała na pocz�tku kadencji, �e gmina wejdzie na drog� prawidłowego 
rozwoju, wyraził on odmienne zdanie, o uszanowanie którego prosi.  
 
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e w doniesieniu do ostatniej uwagi Zast�pcy 
Burmistrza, „chciałbym powiedzie�, �e ja tylko zapytałem w tej sprawie: czy pani Burmistrz 
co� na ten temat wie, bo ja nie”. Radny Przemysław Sztukowski podkre�lił, �e w jego opinii 
nie było trudno zrealizowa� bud�etu na rok 2005, a tym bardziej uzyska� pozytywn� opini� 
RIO przy takiej kadrze, jak jest w Urz�dzie Gminy w Czempiniu. Radny Przemysław 
Sztukowski w kwestii zadłu�enia gminy zauwa�ył, �e 40 % zadłu�enia nie jest sukcesem, 
poniewa� głównym celem działania gminy jest realizacja postawionych jej celów                            
i mieszka�com zale�ałoby na realizacji przede wszystkim zada� inwestycyjnych, dlatego na 
tym polu nale�ało wykaza� inicjatyw� i pozyska� dodatkowe �rodki do bud�etu.  
 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak wskazał, �e padło oskar�enie 
domniemania zarzutów prokuratorskich przeciwko pracownikowi Urz�du, b�d� Gminy                   
w wypowiedzi radnego Przemysława Sztukowskiego, dlatego te� poprosił Przewodnicz�cego 
Rady Miejskiej w Czempiniu o spowodowanie, aby radny Przemysław Sztukowski 
wypowiedział ewentualnie to, co wie, poniewa� na kogo� padł cie�, tym bardziej, �e 
pracowników w tym Urz�dzie nie jest zbyt du�o, a w szczególno�ci m��czyzn, je�eli którego� 
miałoby to dotyczy�.  
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak poprosił, aby nie mówi� równie�                
o niekompetencji Burmistrza, poniewa� decyzja o przyst�pieniu do AQUANETU była �ci�le 
polityczna, nie za� ekonomiczna, czy gospodarcza. Zdaniem Jana Marciniaka sprawa ta na 
pewno powróci pod obrady Rady Miejskiej.  
 
Radny Włodzimierz Habernik zgłosił wniosek formalny o zako�czenie dyskusji, poniewa� 
toczy si� ona nie na temat.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e udzieli 
głosu tym wszystkim radnym, którzy w dyskusji b�d� chcieli go zabra�.  
 
Radny Jarosław Konieczny zwrócił si� do Zast�pcy Burmistrza, który jego zdaniem �le 
przedstawił kwesti� budowy targowiska, gdy� jako Komisja Rolnictwa składali wniosek                  
w trakcie trwania roku bud�etowego, który mógł zosta� do bud�etu wprowadzony, 
tymczasem tak si� nie stało. Zdaniem radnego Jarosława Koniecznego czynione były wysiłki 
w tej mierze przez radnych Rady Miejskiej w Czempiniu. Radny Jarosław Konieczny 
wskazał, �e uzyskanie pozytywnej opinii RIO na temat wykonania bud�etu nie mo�e by� 
przeceniane, poniewa� zastanawia si�, ile w skali kraju jest negatywnych opinii RIO – 
prawdopodobnie kilka lub kilkana�cie. Radny Jarosław Konieczny stwierdził, �e: „dla niego 2 
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+ 2 = 4” i nad tym pracuje w Urz�dzie gminy kilkana�cie osób, tymczasem „dla niego 3 + 1 
równie� równa si� 4”, za� dla RIO nie ma to �adnej ró�nicy.  
 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak wskazał, �e radny Jarosław Konieczny 
nie mo�e twierdzi�, �e sprawa targowiska nie jest uregulowana, poniewa� nie wie, na jakim 
etapie s� prace. Ponadto, Jan Marciniak przyznał, �e poszczególni radni i Komisje składały 
taki wniosek do bud�etu gminy Czempi�, jednak na �adnej z sesji bud�etowych zadanie to nie 
zostało wprowadzone do bud�etu gminy Czempi�. Jan Marciniak podkre�lił, �e to przecie� 
Rada Miejska decyduje o ostatecznym kształcie bud�etu, za� głosowanie nad absolutorium             
z wykonania bud�etu gminy Czempi� jest polityczne i faktycznie nieuzale�nione od opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak wyraził powy�ej pogl�d nieprawdziwy, 
poniewa� to Burmistrz Gminy jest inicjatorem wszelkich działa�, tymczasem Rada Miejska 
dokonuje jedynie niewielkich przesuni�� w bud�ecie. Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, 
�e nigdy nie miała w tej gminie miejsca sytuacja, w której Rada wycofywała z bud�etu 
zadanie inwestycyjne, poniewa� Rada dokonuje jedynie drobnych przesuni�� i Burmistrz nie 
mo�e oczekiwa�, �eby Rada z tak� inicjatyw� wyst�powała. Radny Bolesław Ratajczak 
wskazał, �e po to powołany jest Burmistrz Gminy jako organ wykonawczy jednoosobowy             
i jego zadaniem jest przygotowanie corocznie projektu bud�etu. 
 
Radny Bronisław Michalak poprosił o zapisanie w protokole, �e pomimo zgłoszenia woli 
zabrania głosu poprzez podniesienie r�ki i utrzymanie jej w górze przez pi�tna�cie minut, 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak, nie udzielił mu 
głosu, a zrobił to w przypadku kilku innych radnych zgłaszaj�cych si� pó�niej ni� on.  
 
Radny Wiktor Fitt poprosił o przerwanie tej dyskusji.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz zaapelował, �e dopóki b�d� głosy w tej dyskusji, 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu nie powinien jej przerywa�.  
 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu zamkn�ł j�.  
 
Radny Jarosław Konieczny zgłosił wniosek o ogłoszenie 10 – minutowej przerwy                    
w obradach sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 14 radnych: 7 głosami „za”, przy 5 
głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymuj�cych si�” podj�ła decyzj� o zarz�dzeniu 
10 - minutowej przerwy w obradach.  
 

Do punktu 6 g porz�dku obrad:  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak przypomniał, ze 
organem nadzoru w kwestii uchwał absolutoryjnych jest Regionalna Izba Obrachunkowa. 
Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e uchwały te podejmowane s� zgodnie z ustaw�                    
o samorz�dzie gminnym bezwzgl�dn� wi�kszo�ci� głosów, za� projekt takiej uchwały musi 
by� oparty o wniosek, jaki składa do Rady Miejskiej Komisja Rewizyjna. Radny Bolesław 
Ratajczak wskazał, �e Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Czempiniu zło�yła wniosek               
w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Czempi� absolutorium z tytułu wykonania 
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bud�etu gminy, dlatego te� jest przygotowany projekt uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e aby uchwała ta została przez Rad� 
Miejsk� podj�ta, musi głosowa� za ni� minimum 8 radnych Rady Miejskiej w Czempiniu, 
je�li za� liczba ta b�dzie mniejsza, uchwała nie zostanie podj�ta. Radny Bolesław Ratajczak 
przypomniał, �e w roku 2004 radny Włodzimierz Kuciak przedstawił kontr – projekt uchwały 
i został on poddany pod głosowanie, tymczasem w dniu dzisiejszym jako Przewodnicz�cy 
Rady Miejskiej, nie poddałby go pod głosowanie, dlatego, �e jedynie Komisja Rewizyjna jest 
władna do zło�enia takowego wniosku. Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Bolesław Ratajczak poinformował, �e RIO stoi na stanowisku, �e je�li rada gminy nie 
podejmie uchwały w kwestii absolutorium, nie niesie to za sob� �adnych konsekwencji, 
poniewa� nie ma stosownych unormowa� prawnych w ustawie o samorz�dzie gminnym. 
Radny Bolesław Ratajczak poinformował, �e podj�ł równie� próby wyja�nienia tej sprawy 
przez Wojewod� Wielkopolskiego i radcy prawni Urz�du Wojewódzkiego zaj�li podobne 
stanowisko, tzn. je�eli Rada Miejska nie podj�ła takiej uchwały, nie powoduje to podj�cia 
dalszych działa�. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e jest to „luka prawna”.   
 
Radny Włodzimierz Habernik zgłosił wniosek formalny o przeprowadzenie głosowania 
imiennego nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania 
bud�etu Gminy Czempi� za rok 2005 oraz udzielenia Burmistrzowi Gminy Czempi� 
absolutorium z tytułu wykonania bud�etu Gminy Czempi� za rok 2005.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e ustawa 
o samorz�dzie gminnym nie wymaga formy imiennej, ale jawnej, natomiast mo�e zosta� 
przeprowadzone głosowanie imienne, jednak�e musi o tym zdecydowa� sama Rada Miejska 
w Czempiniu.   

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 14 radnych: 2 głosami „za”, przy 10 
głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymuj�cych si�” nie przegłosowała wniosku 
radnego Włodzimierza Habernika o przeprowadzenie głosowania imiennego nad 
projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania bud�etu 
Gminy Czempi� za rok 2005 oraz udzielenia Burmistrzowi Gminy Czempi� 
absolutorium z tytułu wykonania bud�etu Gminy Czempi� za rok 2005.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 14 radnych w głosowaniu jawnym: 6 
głosami „za”, przy 7 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” nie podj�ła 
uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania bud�etu Gminy 
Czempi� za rok 2005 oraz udzielenia Burmistrzowi Gminy Czempi� absolutorium 
z tytuły wykonania bud�etu Gminy Czempi� za rok 2005, której projekt został 
przedstawiony przez Przewodnicz�cego Rady Miejskiej  Czempiniu radnego 
Bolesława Ratajczaka.  
Projekt uchwały stanowi zał�cznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 7 porz�dku obrad: 
 
Do sprawozdania z działalno�ci Burmistrza Gminy Czempi� w okresie mi�dzysesyjnym oraz 
wykazu zarz�dze� pyta� i uwag nie zgłoszono.  
Sprawozdanie stanowi zał�cznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 8 porz�dku obrad: 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak poinformował, �e  
w zwi�zku z pismem Pana Włodzimierza Kuciaka, które wpłyn�ło do Rady Miejskiej                 
w Czempiniu przed poprzedni� sesj� Rady Miejskiej w Czempiniu w dniu 3 kwietnia 2006 
roku, skierował pismo do Burmistrz Gminy Czempi� w sprawie wydania opinii prawnej w tej 
kwestii, które zostało skierowane do Radcy Prawnego Urz�du Gminy w Czempiniu, jednak 
opinia prawna nie została jeszcze sporz�dzona. Wobec powy�szego, Przewodnicz�cy Rady 
Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak poinformował, �e po wpłyni�ciu opinii, 
zwoła on wspólne posiedzenie komisji Rady Miejskiej, podczas którego zostanie 
przygotowana odpowied�, która zostanie udzielona radnemu Włodzimierzowi Kuciakowi na 
kolejnej sesji.  
 
Do punktu 9 porz�dku obrad: 
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e odpowied� na 
interpelacje zostanie udzielona na pi�mie.  
 
Do punktu 10 porz�dku obrad: 
 
Radny Przemysław Sztukowski zwrócił si� z pytaniami: 

1. do Burmistrz Gminy Czempi�: na jakiem etapie jest sprawa kontroli RIO i NIK               
w Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Czempiniu; 

2. do Przewodnicz�cego Rady Miejskiej w Czempiniu: „Co w sprawie podj�cia uchwały 
oceny działalno�ci Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu, do czego Rada 
zobligowała si� przyjmuj�c protokół pokontrolny?” 

 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e Rada 
Miejska podejmie stosown� uchwał� po przeprowadzeniu w Zakładzie Gospodarki 
Komunalnej w Czempiniu kontroli Najwy�szej Izby Kontroli i Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, tymczasem do dnia dzisiejszego nie wpłyn�ły do Rady Miejskiej �adne 
protokoły pokontrolne. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e po ich wpłyni�ciu do Rady 
Miejskiej w Czempiniu zostanie zwołane wspólne posiedzenie Komisji Rady, podczas 
którego wypracowany zostanie projekt uchwały w tej sprawie.   
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e ze strony Urz�du Gminy 
wnioski o przeprowadzenie kontroli zostały skierowane, radny Przemysław Sztukowski mo�e 
za� sam wyst�pi� z ich ponowieniem.  
 
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e Komisji Rewizyjnej wystarczy jedynie 
przekazanie do wiadomo�ci wspomnianych pism.        
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e zostały one do Komisji 
Rewizyjnej przekazane.  
 
Radny Włodzimierz Habernik wskazał, �e w dniu dzisiejszym otrzymał odpowied� na 
interpelacj� w sprawie naprawy dróg z Zarz�du Dróg Powiatowych, w której poinformowano, 
�e dokonano remontu cz�stkowego na całej sieci dróg o nawierzchni bitumicznej, co jest 
zdaniem radnego Włodzimierza Habernika nieprawd�.  
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Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wyja�niła, �e naprawa ta dotyczyła jedynie 
tych dziur w drogach, które były bardzo gł�bokie i nara�ały samochody na uszkodzenia, 
natomiast na remont dziur płytszych o wi�kszej powierzchni Zarz�d Dróg Powiatowych               
w Ko�cianie rozpisał przetarg na łatanie dziur na ciepło, który opiewa na kwot� 300 000 zł na 
terenie całego powiatu i nie ma jeszcze wykonawcy. 
 
Radny Stanisław Owsianny zwrócił si� z pytaniem, kiedy b�d� równane drogi gminne                 
w Czempiniu, w szczególno�ci za� ulica Rolna.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e jest to uzale�nione od 
warunków pogodowych – je�eli spadnie deszcz i nawierzchnia b�dzie do tego odpowiednia, 
to wówczas rozpocznie si� równanie dróg gminnych.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podzi�kowała wszystkim pracownikom 
Urz�du Gminy w Czempiniu za wielki wkład pracy przy wykonaniu bud�etu gminy w roku 
2005. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e dotychczasowy 
Zast�pca Skarbnika Gminy Czempi� – Agnieszka Krupa została w dniu 20 kwietnia 2006 
roku została powołana uchwał� Rady Powiatu 	redzkiego na Skarbnika Powiatu w 	rodzie 
Wielkopolskiej. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podzi�kowała Agnieszce 
Krupa za wkład pracy i pomoc, która była bezcenna.  
  
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak zło�ył Agnieszce 
Krupa �yczenia wielu sukcesów w pracy w samorz�dzie powiatowym.  
 
Zast�pca Skarbnika Gminy Czempi� Agnieszka Krupa podzi�kowała radnym Rady 
Miejskiej w Czempiniu i pracownikom Urz�du Gminy za mił� współprac�.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak odczytał tre�� 
pisma skierowanego do Przewodnicz�cego Rady Miejskiej w Czempiniu.  
Tre�� pisma stanowi zał�cznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e 
skierowane pismo, w którym Burmistrz Gminy Czempi� domaga si� w formie ��dania od 
Przewodnicz�cego Rady Miejskiej w Czempiniu spowodowania, �e radny Przemysław 
Sztukowski wska�e pracownika, przeciwko któremu toczy si� post�powanie prokuratorskie 
jest nieuzasadnione. Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e Przewodnicz�cy Rady 
Miejskiej zgodnie z ustaw� o samorz�dzie gminnym prowadzi i organizuje prace Rady 
Miejskiej i zdaniem radnego Bolesława Ratajczaka nie ma on takich narz�dzi, którymi 
spowoduje, �e radny Przemysław Sztukowski wska�e t� osob�, wobec której zostały 
postawione zarzuty prokuratorskie. Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e radny 
Przemysław Sztukowski, który jest osob� merytorycznie przygotowan� do pełnienia mandatu 
radnego, u�ywaj�c takiego stwierdzenia, nie odnosił si� imiennie do którego� z pracowników, 
co nie oznacza jednocze�nie, �e w ten sposób nie rzucił negatywnego cienia na pracowników 
Urz�du Gminy. Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak 
podkre�lił, �e nie ma takich narz�dzi, aby spowodowa�, �aby radny Przemysław Sztukowski 
powiedział, wobec którego pracownika postawione s� zarzuty prokuratorskie.  
 
Radca Prawny Urz�du Gminy w Czempiniu Ewa Ksi��kiewicz o�wiadczyła, �e chciałaby 
pomóc w sprawie, która tutaj zaistniała i wskazała, �e je�li Przewodnicz�cy Rady Miejskiej   
w Czempiniu nie mo�e spełni� pro�by Burmistrz Gminy Czempi� ��dania spowodowania 
wskazania przez radnego Przemysława Sztukowskiego, wobec którego z pracowników 
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Urz�du Gminy w Czempiniu zostały sformułowane zarzuty prokuratorskie, to niech 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej poprosi radnego Przemysława Sztukowskiego o to.  
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e na jego pytanie do Pani Burmistrz w tej kwestii, 
otrzymał odpowied�, �e nic jej nie wiadomo na ten temat, dlatego uznał, �e �adna osoba                  
z pracowników Burmistrza nie ma prowadzonego post�powania prokuratorskiego. Radny 
Przemysław Sztukowski podkre�lił, �e nie mówił nic na temat zarzutów prokuratorskich,              
a jedynie na temat post�powania prokuratorskiego.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak stwierdził, �e nie 
b�d� w tej chwili rozstrzyga�, jaki jest zapis na ta�mie magnetofonowej wypowiedzi radnego 
Przemysława Sztukowskiego, poniewa� z protokołu sesji b�dzie jasno wynika�, jaka była to 
wypowied�. Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak 
wskazał, �e Burmistrz Gminy Czempi� nie mo�e mie� w�tpliwo�ci co do tego, �e ani 
protokolant, ani Przewodnicz�cy Rady Miejskiej nie manipuluj� wypowiedziami radnych, 
które umieszczane s� w protokole. 
 
Radny Przemysław Sztukowski poinformował, �e je�eli podejmie decyzj� o zło�eniu 
jakichkolwiek wyja�nie� w tej sprawie, to zło�y je na pi�mie.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e posiada bardzo dobr� kadr� 
pracownicz� i nie pozwoli, �eby ktokolwiek rzucał cie� podejrze� na któregokolwiek                     
z pracowników, poniewa� nie zasłu�yli sobie na to.    
 
 
Wobec wyczerpania porz�dku obrad XLVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej zamkn�ł posiedzenie.  
 
 
     
 
  
Protokołował: 
Podinspektor  
mgr Magdalena Głucha  

Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu  
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